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Protokół nr _________/12 
Wspólnego posiedzenia Komisji Rewizyjnej, Prawa i Porządku 

Publicznego, Komisji Gospodarczo-Finansowej, Komisji Oświaty i Kultury, 
Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska oraz Komisji Zdrowia 

i Spraw Socjalnych z dnia 5 października 2012r. 
miejsce obrad – sala posiedzeń Urzędu GiM w Węglińcu 

 
 
 Prowadzący obrady – Przewodniczący Rady Miejskiej Waldemar Błauciak, o godz. 
9.30 oficjalnie otworzył posiedzenie. Powitał wszystkich zebranych. W oparciu o listę 
obecności, stwierdził, że obrady wszystkich komisji są prawomocne, w posiedzeniu nie 
uczestniczy radny Wiesław Piechota i radna Ewa Lewicka.  
Listę obecności członków w/w komisji stanowi zał. nr 1. Lista osób spoza Komisji 
uczestniczących w posiedzeniu, stanowi zał. nr 2. 
Przewodniczący Rady Waldemar Błauciak przypomniał, że celem niniejszego posiedzenia 
jest:  
1.Zapoznanie się z informacją o przebiegu wykonania budżetu Gminy i Miasta Węgliniec za I 
półrocze 2012 r. oraz informacją o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury 
za I półrocze2012r. 
2.Opiniowanie projektów uchwał 
3.Sprawy różne ( m.in. protest Parafii w Węglińcu) (zał. nr 3).  
Po przedstawieniu proponowanego porządku obrad Przewodniczący zarządził głosowanie nad 
jego przyjęciem. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie przyjęli zaproponowany porządek obrad.  
 
Przed przystąpieniem do omawiania pierwszego punktu porządku obrad Przewodniczący 
Waldemar Błauciak poinformował, że po zakończeniu obrad rozpocznie się wyjazdowe 
posiedzenie Komisji Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska, której przewodniczyć 
będzie radna Wanda Batog. 
 
Pkt 1 
Po zakończeniu głosowania przystąpiono do omawiania pierwszego punktu obrad. Głos 
zabrał obecny na posiedzeniu Burmistrz Gminy i Miasta Andrzej Kutrowski. Poinformował 
zebranych, że do omawiania pierwszego punktu obrad przygotowano prezentacje 
multimedialną, którą przedstawi Sekretarz UGiM Stanisław Mikołajczyk jednocześnie 
zaproponował, aby ewentualne pytania zgłaszać na bieżąco w trakcie prezentacji.  
Po wyjaśnieniu Sekretarz przystąpił do prezentacji równocześnie wyjaśniając, że informacja o 
wykonaniu budżetu Gminy i instytucji kultury za I półrocze 2012r. została przedstawiona we 
wspólnym opracowaniu. Przystąpiono wspólnie ze Skarbnikiem Gminy do omawiania 
informacji w układzie poszczególnych działów i rozdziałów budżetowych. W trakcie 
prezentacji z pytaniem, kto wskazuje hydranty kwalifikujące się do naprawy zwrócił się radny 
Stanisław Papież. W odpowiedzi Przewodniczący Rady Waldemar Błauciak wyjaśnił, że 
okresowo Zakład Usług Komunalnych zwraca się z wnioskiem do jednostek OSP z terenu 
gminy o wskazanie miejsc z hydrantami, których sprawność jest niezbędna do prawidłowego 
zabezpieczenia pożarowego gminy. Pozostałe hydranty wg jego wiedzy są jedynie cyklicznie 
płukane. Radny Zbigniew Zawadzki zwrócił uwagę, że takie postępowanie rodzi 
niebezpieczeństwo, iż w przypadku nagłej potrzeby inne hydranty będą uszkodzone. W jego 
opinii wszystkie hydranty powinny być sprawne. Burmistrz wskazał, że w chwili obecnej w 
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utrzymaniu jest kilkaset hydrantów koszt ich wymiany i naprawy jest bardzo wysoki a środki  
przeznaczone na ten cel w budżecie są niewystarczające. W uzupełnieniu Sekretarz Gminy 
stwierdził, że samochody gaśnicze, jakimi dysponują jednostki OSP pozwalają w pierwszej 
kolejności na użycie w akcji wody z własnych zbiorników. Dopiero w dalszej kolejności 
korzystają z wody z wodociągów. Zamykając dyskusje Burmistrz wskazał, że sprawność 
hydrantów na chwilę obecną nie stanowi większego problemu. Istotnym natomiast jest 
konieczność przeprowadzenia inwestycji związanych z modernizacją stacji uzdatnianie wody 
w pierwszej kolejności  w Ruszowie następnie w pozostałych miejscowościach. Jak podkreślił 
możliwym zagrożeniem przy finansowaniu powyższego zadania może być pozyskanie 
środków. Tym samym koniecznym będzie równolegle obok rozprowadzania wody rozwiązać 
problem z sanitacją gminy tak, aby można było się starać o dofinansowanie ze środków UE. 
 
Po wyczerpaniu tematu przystąpiono do dalszego omawiania wykonania budżetu. W trakcie 
głos ponownie zabrał Burmistrz, który wskazał na niebezpieczeństwo związane z realizacją 
dochód podatkowych w podatku od nieruchomości od osób prawnych oraz opłaty 
eksploatacyjnej. W tej sprawie głos zabrał radny Zbigniew Zawadzki, który zwrócił się z 
pytaniem w sprawie zaległości firmy „WOLF” po byłym tartaku w Jagodzinie. Burmistrz 
poinformował, że na chwilę obecną zaległości przekroczyły kwotę 950 tys zł należności 
głównej. Czynione starania mające na celu wyegzekwowanie zaległości nie przyniosły 
rezultatu. Jak podkreśla koszty przeprowadzenia egzekucji z nieruchomości przekroczyłyby 
kwotę 600 tys zł bez gwarancji jej odzyskania w trakcie postępowania egzekucyjnego. 
Poinformował także, że prowadził rozmowy z firmami z Niemiec, które były zainteresowane 
inwestycją w Jagodzinie związaną z powstaniem farmy słonecznej jednak obecnie nie są one 
kontynuowane. Radny Zawadzki zapytał czy istniej kontakt z przedstawicielami firmy 
„WOLF”, jeśli nie to czy są prowadzone starania, aby to uczynić. Burmistrz stwierdził, że w 
przypadku prowadzonej egzekucji przez US kontakt z firmą nie jest istotny. W uzupełnieniu 
p. Skarbnik poinformowała, że swego czasu były prowadzone rozmowy z przedstawicielem 
firmy w sprawie przejęcia nieruchomości w zamian za zaległości podatkowe. Przedstawiciel 
firmy, z którym prowadzona była korespondencja nie posiadał jednak właściwego 
umocowania do reprezentowania firmy. Ponadto przejecie nieruchomości za zaległości 
podatkowe może się odbyć jedynie na wniosek właściciela a więc samej spółki. Burmistrz 
poinformował także, iż kwota zaległości została zabezpieczona wpisem na hipotekę.  
 
Po przedstawionych wyjaśnieniach przystąpiono do dalszej prezentacji. W trakcie omawiania 
działu dotyczącego wydatków na ochronę zdrowia p. Waldemar Błauciak przekazał 
informację dla Przewodniczącej Komisji Zdrowia i Spraw Socjalnych, że wniosek, który 
wpłynął od p. Ilony Dziuby w sprawie dofinansowania badań dzieci i młodzieży z uwagi, że 
nie posiada szczegółowych wyliczeń nie został w tym roku zrealizowany. Jak podkreślił być 
może zadania związane z wnioskiem będzie mogła wykonywać w przyszłości pielęgniarka 
zatrudniona w szkole.  
Po zakończeniu omawiania i prezentacji informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Przewodniczący Rady Miejskiej p. Waldemar Błauciak zarządził głosowanie w obrębie 
poszczególnych Komisji w sprawie przyjęcia informacji o przebiegu wykonania budżetu 
Gminy i Miasta Węgliniec za I półrocze 2012r. oraz informacji o przebiegu wykonania planu 
finansowego instytucji kultury za I półrocze 2012r.   
 
Wyniki głosowania 
 
Komisja Gospodarczo – Finansowa 
Komisja 4 głosami za przyjęła przedstawioną informację 
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Komisja Oświaty i Kultury  
Komisja 5 głosami za przyjęła przedstawioną informację 
 
Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
Komisja 4 głosami za przyjęła przedstawioną informację  
 
Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego 
Komisja 4 głosami za przyjęła przedstawioną informację 
 
Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych 
Komisja 4 głosami za przyjęła przedstawioną informację 
 
Pkt 2 
 
Po zakończeniu głosowania przystąpiono do omawiania kolejnego punktu porządku obrad tj. 
opiniowania projektów uchwał. Na wstępie Przewodniczący poinformował zebranych, że dwa 
pierwsze projekty uchwał z porządku obrad oznaczone nr 10.1. oraz 10.2. dotyczące zmian w 
budżecie i zmian załączników do WPF będą przedmiotem obrad Komisji Gospodarczo – 
Finansowej która zbierze się na posiedzeniu 8 października 2012r. 
Po tym wyjaśnieniu przystąpiono do omawiania kolejnych projektów uchwał. 
 
10.3. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2012 – 2015 głos 
zabrał Burmistrz Gminy i Miasta. Zaproponował, aby w całości przyjąć proponowaną 
uchwałę. Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował zebranych, że proponowana uchwała 
była już pozytywnie zaopiniowana przez Komisję Zdrowia i Spraw Socjalnych 
 
10.4. w sprawie podziału Gminy i Miasta Węgliniec na stałe obwody głosowania, ustalenia 
ich numerów i granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. Głos zabrał Sekretarz 
UGiM p. Stanisław Mikołajczyk który wyjaśnił zebranym że uchwała dotyczy naniesienia 
poprawki do podjętej w sierpniu uchwały w sprawie okręgów i obwodów wyborczych. W tym 
celu niezbędnym będzie podjęcie nowej uchwały w prawidłowej treści.   
Przystąpiono do głosowania w obrębie poszczególnych Komisji nad proponowanym 
projektem uchwały. 
Komisja Gospodarczo – Finansowa 
Komisja 4 głosami za pozytywnym zaopiniowaniem proponowanego projektu uchwały 
 
Komisja Oświaty i Kultury  
Komisja 5 głosami za pozytywnym zaopiniowaniem proponowanego projektu uchwały 
 
Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
Komisja 3 głosami za pozytywnym zaopiniowaniem proponowanego projektu uchwały  
 
Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego 
Komisja 4 głosami za pozytywnym zaopiniowaniem proponowanego projektu uchwały 
 
Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych 
Komisja 4 głosami za pozytywnym zaopiniowaniem proponowanego projektu uchwały 
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10.5. w sprawie zmiany uchwały Nr 348/XVII/ z dnia 28.08.2012r. w sprawie podziału 
Gminy i Miasta Węgliniec na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic oraz liczby 
radnych wybieranych w każdym okręgu. Zmiany omówił p. Stanisław Mikołajczyk, który 
wyjaśnił, że zmiany dotyczą poprawki uchwały podjętej w sierpniu.  
Przystąpiono do głosowania w obrębie poszczególnych Komisji nad proponowanym 
projektem uchwały. 
Komisja Gospodarczo – Finansowa 
Komisja 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała proponowany projekt uchwały 
 
Komisja Oświaty i Kultury  
Komisja 5 głosami za pozytywnie zaopiniowała proponowany projekt uchwały 
 
Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska 
Komisja 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała proponowany projekt uchwały 
 
Komisja Rewizyjna, Prawa i Porządku Publicznego 
Komisja 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała proponowany projekt uchwały 
 
Komisja Zdrowia i Spraw Socjalnych 
Komisja 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała proponowany projekt uchwały 
 
10.6. w sprawie określenia wzorów formularzy dla podatków od nieruchomości, rolnego i 
leśnego. Głos zabrał ponownie p. Stanisław Mikołajczyk który wyjaśnił, że uchwała jest 
następstwem zmian postępowania podatkowego tym samym zmiany druków na których jest 
zgłaszany obowiązek podatkowy. 
Zarządzono głosowanie w obrębie Komisji Gospodarczo – Finansowej 
Komisja 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały    
 
10.7. w sprawie odstąpienia od żądania zwrotu udzielonej bonifikaty 
Uzasadnienie podjęcia uchwały przedstawił Burmistrz, który wyjaśnił, że jest ona niezbędna 
ze względu na to, że p. Łuczkowska sprzedała lokal mieszkalny, który nabyła od Gminy. Jak 
podkreśla sytuacja zdrowotna w jakiej znajduje się ww. upoważnia do odstąpienia od żądania 
zwrotu bonifikaty.  
 Zarządzono głosowanie w obrębie Komisji Gospodarczo – Finansowej 
Komisja 4 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały    
 
10.8. w sprawie zmiany uchwały nr 63/VII/11 Rady Miejskiej Węglińca z dnia 30 sierpnia 
2011 r. w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez Miejskie Przedszkole Publiczne w 
Węglińcu prowadzone przez Gminę Węgliniec. Burmistrz poinformował członków Komisji o 
planowanym spotkaniu z rodzicami dzieci uczęszczających do przedszkola. Mając powyższe 
na uwadze Przewodniczący obrad zaproponował przeniesienia opiniowania projektu uchwały 
pod obrady Komisji Gospodarczo – Finansowej w dniu 8 października 2012r. 
 
O godz. 10,50 na posiedzenie Komisji przybył radny Wiesław Piechota 
 
10.9. w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały nr 319/XVI/12 Rady Miejskiej z dnia 26 
czerwca 2012r. w sprawie postawienia pomnika na terenie działki nr 290 w Ruszowie. Głos 
zabrał Burmistrz, który wyjaśnił, że zmiana uchwały spowodowana została zmianą treści 
napisu na pomniku.  
Zarządzono głosowanie w obrębie Komisji Gospodarczo – Finansowej 
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Komisja 5 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
 
10.10. w sprawie zmiany uchwały Nr 152/XXIII/12 Rady Miejskiej w Węglińcu z dnia 27 
sierpnia 2008r. w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego 
zasobu gminy Węgliniec. Zmiany zawarte w uchwale omówił Burmistrz, zaproponował 
przyjęcie w całości proponowanej uchwały.  
Zarządzono głosowanie w obrębie Komisji Gospodarczo – Finansowej 
Komisja 5 głosami za pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały   
 
O godz. 11,00 na posiedzenie Komisji przybyła radna Ewa Lewicka 
 
Pkt 3 
 
Po zakończeniu głosowania przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad tj. sprawy 
różne. W tym punkcie posiedzenia zajęto się protestem Parafii Węgliniec jaki złożono do 
Rady Miejskiej. Po odczytaniu przez radnego Zenona Zatora w całości treści protestu 
przystąpiono do dyskusji. Jako pierwszy głos zabrała radna Anna Jagieło która w celu 
uściślenia wskazała, że występ zespołu którego dotyczył protest nie trwał dwie godziny tak 
jak napisano w piśmie w tym czasie wystąpiły dwa zespoły które corocznie prezentują się 
podczas Święta Grzybów. 
Burmistrz poinformował, że ustalenia, jakie poczynił w celu wyjaśnienia zarzutów 
podnoszonych w piśmie parafii nie potwierdziły, że zespól wykonywał utwór, który w swojej 
treści zawierał obraźliwe określenia. Wskazał przy tym, że nie posiada nagrania z tego 
występu, aby móc się odnieść do zarzutów stawianych w proteście. Tym samym należałoby 
się zwrócić do księdza aby wskazał osoby które mogłyby potwierdzić co było śpiewane przez 
zespół. Odnośnie zachowania się prowadzącego imprezę Burmistrz poinformował, że zwrócił 
się do p. Dyrektor MGOK, że powinna wykazać większą uwagę aby konferansjer nie 
wypowiadał treści które mogą być kontrowersyjne. 
W dyskusji głos zabrała radna Bożena Wajda która potwierdziła zarzuty stawiane w proteście 
odnośnie zachowania konferansjera. Włączając się do dyskusji radny Zenon Zator zwrócił się 
do Burmistrza aby w przyszłości układając program artystyczny uwzględnić fakt, bliskości 
kościoła i godzin odprawiania mszy. Radny Leszek Hawrot zwrócił uwagę, że kontraktując 
zespoły należałoby zwrócić większą uwagę na ich repertuar tak, aby nie dopuścić do 
obrażania uczuć religijnych katolików. Podsumowując dyskusje Burmistrz jeszcze raz 
podkreślił, że należy zweryfikować zarzuty przedstawione w piśmie odnośnie występu 
zespołu. Tym samym jedynym rozwiązaniem może być tylko wskazanie przez księdza osób 
które słyszały słowa piosenek.  Zaproponował także, aby radni zgłaszali kandydatów do 
tworzonej rady programowej MGOK. 
Po wyczerpaniu tematu związanego z rozpatrzeniem protestu Przewodniczący Rady zamknął 
tę część obrad. 
Kolejnym tematem, jaki został poruszony w sprawach różnych było zapoznanie Radnych z 
propozycją dotycząca rozwiązania problemu dotyczącego dzierżawy podwórek przez 
lokatorów. Burmistrz wskazał, że zaproponuje Radzie podjęcie uchwały w sprawie stawek za 
dzierżawę podwórek tak aby móc uporządkować sprawy dotyczące ich użytkowania.    
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad, o godz. 11,20 posiedzenie zostało zamknięte.  
 
        PRZEWODNICZĄCY RADY  
           (-)Waldemar Błauciak  
Protokołował: 
T.Ferens-ins.ds.kontroli wew. 


